
Előterjesztés  
 

a 2011. február  24-én tartandó Képviselő-testületi ülésre  
a kihelyezett nőgyógyászati szakrendelés biztosításáról 

 
 

Tisztelt Képviselő-testület! 
 
 
A legutóbbi 2011. január 27-én megtartott képviselő-testületi ülésen foglalkoztunk a 
kihelyezett nőgyógyászati szakrendelés újraindításával kapcsolatos feladattal.  
 
A témában a testületi ülésen a lehetőségek és a megvalósítás akadályai egyaránt bemutatásra 
kerültek, valamint döntés született arról, hogy a Mezőtúr Városi Kórház – Rendelőintézet 
Egészségügyi Szolgáltató Kiemelten Közhasznú Nonprofit Kft. részére hozzájárulást adunk 
ahhoz, hogy az önkormányzatunk tulajdonában álló és korábban önkormányzati 
üzemeltetésben lévő Dévaványa, Széchenyi u. 9. sz. alatti nőgyógyászati szakrendelőt külső 
telephelyként intézményükhöz integrálva működtethesse.  
 
A működtetés részletes feltételeinek meghatározására irányuló megbízási szerződés tervezete 
azóta elkészült, melyet mellékelten az előterjesztéshez csatolok.  
 
Dr. Mike Géza nőgyógyász szakorvos és a Mezőtúri Kórház számítástechnikai 
rendszergazdája a dévaványai rendelő helyiség berendezését és eszközfeltételeit átnézte, majd 
javaslatokat tettek a minimum feltételek, valamint a működési biztonság érdekében még 
elvégzendő feladatokra, beszerzendő eszközökre.  
 
A költségvetésünk 2011. évi most beterjesztett változata az előre kalkulálható kiadásokra, 
beleértve a megbízási szerződés tervezetében foglalt havi 120.000,- Ft megbízási díjat is 
tartalmazza a fedezetet.  
 
Tájékoztatom egyúttal arról is a képviselő-testületet, hogy időközben Dr. Torma Éva a 
Gyomaendőri Városi Szakrendelő Intézet vezetője telefonon arról informált, hogy 
Gyomaendrőd Város, mint fenntartó a Dévaványával való együttműködés javítása érdekében 
engedélyezni fogja az intézetének, hogy újra indítsa a kihelyezett nőgyógyászati 
szakrendelést. Kifejezte azt a szakmai véleményét, hogy a kihelyezett szakrendelés időpontján 
(heti egy délutánon) kívül a nőinknek továbbra is Gyomaendrődre kell járniuk, vagy 
Mezőtúrra, ami mindenképpen többlet idő és költség számukra. Az is problémákat fog okozni, 
hogy akik már eddig bármilyen nőgyógyászati, vagy terhes-gondozási eset miatt kapcsolatba 
kerültek a gyomaendrődi szakrendelő, illetve a békéscsabai kórház nőgyógyászatával, azok 
adatai, kezelésük, ellátásuk dokumentumai nem érhetők el Mezőtúrról, ugyanígy a dévaványai 
szakrendelésről sem. Kéri, hogy ne hozzunk most döntést hiszen tudja, hogy még nincs 
ÁNTSZ engedély a mezőtúri kórház kihelyezett dévaványai szakrendelésére. Szerinte 
mindenképpen jobb a finanszírozási rendnek és a szakmai szabályoknak megfelelőbb ellátást 
tud a területileg illetékes Gyomaendrőd-Békéscsabai ellátási háttér biztosítani, ráadásul 
lényegesen kisebb dévaványai önkormányzati költséggel.  
Elmondta, hogy intézi a működési engedélyük ezzel kapcsolatos módosítását is.  
 
Kértem, hogy írásban erről bennünket tájékoztasson, de az előterjesztés készítéséig sem általa, 
sem pedig a fenntartója által ígért levelet nem kaptam meg.  



 2

Tisztelt Képviselő-testület! 
 
Az a véleményem, hogy mindenképpen figyelembe kell venni a szakmai javaslatot és a 
gyomaendrődi önkormányzati döntést, melynek számunkra kedvező voltáról Várfi András 
Polgármester Úr ugyancsak szóban tájékoztatott. Azt javaslom, hogy mindaddig amíg 
Gyomaendrőd Város Önkormányzatának és a Gyomaendrődi Városi Szakrendelő Intézet 
vezetőjének írásos döntését a kihelyezett nőgyógyászati szakrendelés ügyében nem kapjuk 
meg, halasszuk el a megbízási szerződéssel kapcsolatos döntésünket.  
 
 
 
Dévaványa, 2011. február 18. 
 
 
 
 

Pap Tibor 
polgármester  


